



WITH THE SUPPORT OF THE MILITARY, WE HAVE MORE THAN 2,000 PEOPLE WORKING TO CLEAN UP THE SEA AND COASTLINE.

Some 300 Peruvian military personnel have joined the cleanup of the area affected by the oil spill on January 15. This is thanks to cooperation between the national authorities and Repsol, which has been providing support in terms of food and personal protection equipment (PPE) for the development of this work.

As a result, there are currently more than 2,000 people participating in the cleanup of the Peruvian sea and coastline, a task which, according to the schedule sent to the authorities, is expected to be completed by the end of February. To date, the company has managed to remove more than 9,000 m³ of compromised sand, comprising the soil moved to La Pampilla Refinery and what has been gathered, equal to approximately 1,800 containers. The compromised sand is taken to the refinery for remediation treatment and then returned to the beaches.

It should be noted that each of the military personnel has received guidelines for the development of the activities from specialized technicians.

For the development of the cleanup activities, Repsol currently has 71 units of heavy machinery and 9 skimmers (marine cleaning equipment), 25 major vessels, 30 smaller vessels, 9 floating tanks, and more than 3,570 meters of containment barrier installed between the Cavero and Faro Chancay beaches.

Repsol thanks the Peruvian Armed Forces for its valuable contribution, as well as other civilian organizations that have been cooperating with the rescue of the affected natural areas.

Lima, January 24, 2022



CON APOYO DE LAS FUERZAS ARMADAS, SUMAMOS MÁS DE 2,000 PERSONAS EN TRABAJOS DE LIMPIEZA DEL MAR Y LITORAL

Lima, 24 de enero del 2022.- Unos 300 efectivos de las Fuerzas Armadas se sumaron a las acciones de limpieza de la zona afectada por el derrame de petróleo del pasado 15 de enero. Ello gracias a un trabajo conjunto entre las autoridades nacionales y la empresa Repsol, que viene dando soporte en alimentación y equipos de protección personal (EPP) para el desarrollo de esta labor.

De esta manera, ya contamos actualmente con más de 2,000 personas que vienen participando en la limpieza del mar y litoral peruano, labor que, de acuerdo al cronograma enviado a las autoridades, estima culminar a fines de febrero. Hasta la fecha, la empresa ha logrado retirar más de 9,000m³ de arena comprometida entre la que está en Refinería La Pampilla y acopiada, lo cual representa 1,800 contenedores aproximadamente. Dicha arena comprometida es acarreada a la Refinería para su tratamiento de remediación para luego ser devuelta a las playas.

Cabe destacar que cada uno de los efectivos militares han recibido lineamientos para el desarrollo de las actividades por parte de técnicos especializados.

Para el desarrollo de las actividades de limpieza, Repsol cuenta actualmente con 71 unidades de maquinaria pesada y 9 skimmers (equipos de limpieza marina) 25 embarcaciones mayores, 30 embarcaciones menores, 9 tanques flotantes y más de 3,570 metros de barrera de contención, instalada entre las playas Cavero y Faro Chancay.

Repsol agradece a las Fuerzas Armadas por su valiosa contribución, así como a las demás organizaciones civiles que vienen cooperando con el rescate de las zonas naturales afectadas.

Lima, 24 de enero del 2022